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natuu
rbeheervergoeding en faunaschades voorkomen. Het gaat
om percelen die met een beheertype op de kaart staan in
het natuurbeheerplan van de provincie Overijssel. Ze
vallen onder het Subsidiestelsel Natuur en Landschap en
hebben  primair  een  natuurfunctie.  Eventueel
landbouwkundig  medegebruik  is  ondergeschikt  aan  de
natuurfunctie.
 

Met het invoeren van de nieuwe beleidsregels vervalt ook de
toets op landbouwkundige beperkingen in Overijssel. Zo hoeven
boeren met gepachte percelen met landbouwkundige beperkingen
niet  langer  een  pachtovereenkomst  aan  te  leveren  bij  een
aanvraag om een tegemoetkoming. Dit maakt het aanvraagproces
eenvoudiger. Voor natuurpercelen die meerjarig worden verpacht
en waarbij het contract voor 15 mei 2022 is afgesloten, geldt
een tijdelijke uitzondering op de nieuwe regel. Voor deze
percelen mag tot 2025 wel een tegemoetkoming in faunaschade
worden aangevraagd.

De  tegemoetkoming  in  faunaschade  is  oorspronkelijk  bedoeld
voor  landbouwbedrijven  die  voor  hun  bedrijfsvoering
afhankelijk  zijn  van  de  gewasopbrengst  van  hun
landbouwgronden.  De  tegemoetkoming  compenseert  de  gemiste
inkomsten.  In  de  oude  Beleidsregel  was  al  sprake  van
uitsluiting van gepachte reservaatgronden met beperkingen. Die
lijn is nu doorgezet voor alle natuurgronden.

Natuurpercelen worden niet primair ingezet voor de landbouw.
Bovendien hebben deze gronden een lagere economische waarde en
lagere opbrengst dan grond met een landbouwbestemming. Toch
werd hier in een aantal gevallen een tegemoetkoming in schade
voor verleend. De provincie Overijssel vindt dat niet langer
passend. Verder is het zo dat eigenaren van natuurpercelen –
naast  een  vergoeding  voor  faunaschade  –  meestal  ook  een
subsidie  voor  natuurbeheer  krijgen.  Met  de  nieuwe



beleidsregels  wordt  stapeling  van  natuurbeheervergoeding  en
faunaschades voorkomen.

Boeren  en  grondgebruikers  dienen  hun  aanvraag  voor  een
tegemoetkoming in faunaschade in bij BIJ12, via de online
portal MijnFaunazaken. Wanneer Overijsselse boeren binnenkort
een nieuwe aanvraag indienen, is dit dus niet meer mogelijk
voor natuurpercelen. Percelen binnen het natuurnetwerk worden
nog wel getoond in MijnFaunazaken, maar in de laatste kolom
‘Gegevens compleet’ staat een rood kruisje. Dat betekent dat
deze niet meer geselecteerd kunnen worden.

bron: BIJ12, 28/11/2023

‘Wolf kent nog geen gunstige
staat van instandhouding’
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Minister Van der Wal wil in haar standpunt en houding jegens
de  wolf  niet  vooruitlopen  op  een  advies  dat  de  Raad  van
Diergelegenheden op haar verzoek opstelt en de uitkomsten van
de analyse die in opdracht van de Europese Commissie wordt
gemaakt. Dat schrijft zij aan de Tweede Kamer in een reactie
op vragen van het CDA. De minister wijst er op dat wolf in
Nederland nog geen gunstige staat van instandhouding kent.

De  wolf  heeft  in  Europa  een  beschermde  status  via  de
Habitatrichtlijn. Er kunnen redenen van sociale of economische
aard zijn om af te wijken van bepaalde verbodsbepalingen in de
richtlijn  wanneer  er  geen  andere  bevredigende  oplossing
bestaat en op voorwaarde dat de populaties van de soort in hun
natuurlijke  verspreidingsgebied  in  een  gunstige  staat  van
instandhouding  blijft  voortbestaan.  De  provincies  zijn  het
bevoegde  gezag  om  een  ontheffing  voor  een  afwijking  met
betrekking tot de wolf af te geven.

Momenteel  werken  provincies  aan  het  actualiseren  van  het
Interprovinciaal wolvenplan, waarin zij gezamenlijk tot een
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definitie van een ‘probleemwolf’ willen komen. Op dit moment
is de populatie wolven in Nederland niet groot genoeg om van
een gunstige staat van instandhouding te kunnen spreken, stelt
de minister. Ze merkt daarbij wel op dat het voor sommige
soorten  die  veel  rondtrekken  moeilijk  kan  zijn  om  binnen
lidstaten  zelf  een  gunstige  staat  van  instandhouding  te
bereiken.

Het ministerie van LNV is in overleg met de Duitse, Deense,
Belgische, Luxemburgse en Franse overheid om te komen tot een
gezamenlijk  internationaal  wolvenplan.  Hierin  kan  worden
afgesproken  om  met  een  gezamenlijke  rapportage  over  de
Centraal-Europese wolvenpopulatie te komen. Door de diverse
nationale populaties als een gezamenlijke grensoverschrijdende
groep  te  behandelen,  is  er  ook  sprake  van  een  grotere
populatie  waarin  een  gunstige  staat  van  instandhouding
wellicht eerder wordt bereikt.

De Europese Commissie is ook bezig met een analyse van alle
beschikbare wetenschappelijke en technische informatie over de
situatie van wolven in de Europese Unie. Naar verwachting komt
deze  analyse  begin  volgend  jaar  beschikbaar.  Verder  heeft
minister  Van  der  Wal  de  Raad  voor  de  Dieraangelegenheden
gevraagd een maatschappelijke dialoog op te zetten over de
wolf in Nederland en om op basis daarvan advies te geven over
hoe in Nederland kan worden samengeleefd met de wolf en wat
daarvoor nodig is.

 

bron: Ministerie van LNV, 27/11/2023
 
Zie ook:

Gelderland wil grens aan wolvenpopulatie in de provincie
kunnen stellen.
Oproep FACE aan EU om de beschermingsstatus wolf aan te
passen
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Schapenvet  verspreid  door
drones  voorkomt  dat
reekalveren  slachtoffer
worden van maaien

Drone met sproeimiddel Foto: Torben Spanggaard Frandsen en
Thomas Nitschke.

Tekst: Persbericht, DJ, SEGES en Technologisch Instituut

Het is aangetoond dat het sproeien van een middel op basis van
schapenvet  met  een  drone  een  effectieve  bescherming  biedt
tegen maaislachtofferschap van reekalveren tijdens het maaien.

Graspercelen  zijn  een  favoriete  schuilplaats  voor  reewild,
waar de kalveren in het eerste deel van hun leven dekking
zoeken in plaats van vluchten. Bij het maaien van gras in mei
en  juni  lopen  reekalveren  het  risico  om  tijdens  de
oogstwerkzaamheden overreden, gedood of verminkt te worden.
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Het gedrag van verstoppen in het gras is een goede tegen
natuurlijke vijanden, maar desastreus in relatie tot moderne
maaimachines. Maaislachtoffers zijn dan ook ieder jaar een
terugkerend probleem.

Jægernes Naturfond heeft daarom een project gesteund waarin
het Deense Jægerforbund, SEGES Innovation, het Technologisch
Instituut  en  Scandinavische  Drone  Solutions  een  praktische
methode  hebben  ontwikkeld  om  het  doden  en  verminken  van
reekalveren  op  graspercelen  te  voorkomen.  –  We  weten  uit
eerdere studies en modelberekeningen dat jaarlijks tussen de
10.000  en  20.000  reekalveren  het  risico  lopen  gedood  of
verminkt te worden op graspercelen in Denemarken, zegt senior
onderzoeker en wildbioloog Carsten Riis Olesen van de Deense
Jagersvereniging.

Omdat  een  groot  aantal  reekalverenslachtoffer  worden  van
maaimachines  willen wij heel graag een bijdrage leveren aan
het terugdringen daarvan. Ook de landbouwsector verlangt al
lang naar een effectieve methode om deze botsingen, die ook
een  risico  op  vergiftiging  van  het  grasvoer  met  zich
meebrengen,  te  kunnen  vermijden,  net  zoals  het  voor  de
tractorchauffeur ook een traumatische ervaring is om dieren te
raken, aldus nationaal adviseur Torben Spanggaard Frandsen,
SEGES Innovatie.

De methode is in de praktijk getest Het onderzoek heeft zich
gericht  op  het  ontwikkelen  van  een  praktisch  toepasbare
methode, zodat de boer in de drukke oogsttijd de kans krijgt
om  maaislachtoffers  in  de  moderne  landbouw  te  voorkomen.
Reekalveren worden door de geit in open weilanden afgelegd en
de eerste weken van hun leven dekken ze zich en reageren ze
niet op mensen, machines of roofdieren. Het is dit gedrag dat
ze  erg  kwetsbaar  maakt  tijdens  maaien.  Het  idee  van  het
project is om een afschrikmiddel op het gebied te plaatsen,
waardoor de geit het kalf naar een veilige plek verplaatst,
zodat de boer de volgende dag kan maaien zonder het risico te
lopen een reekalf aan te raken. In het project is 300 ha



geselecteerd.  graslanden  bij  Nørreådalen  tussen  Viborg  en
Randers. De nacht vóór de plaatsing van het afweermiddel zijn
met  behulp  van  drones  met  thermische  camera’s  velden  met
reekalveren  gevonden.  De  volgende  dag  wordt  het  TRICO-
afweermiddel met een drone in banen van 3 meter breed, 20
meter de velden met reekalveren gesproeid. De volgende nacht
vloog er weer een drone met thermische camera’s, zodat de
locatie  van  de  reekalveren  op  de  velden  weer  gevolgd  kon
worden.

Het afschrikmiddel werkt
Op de 300 ha.
de
projectdeelnem
ers troffen in
totaal  12
rauwe lammeren
aan en na het
sproeien  met
TRICO  werden
11  van  de  12
rauwe lammeren
door de moeder
verwijderd.

-  Het  laat  een  statistisch  significant  effect  van  het
afweermiddel  zien  als  we  zowel  op  veldniveau  als  op
individueel  dierniveau  onderzoeken,  zegt  academisch  leider
Thomas  Nitschke,  Technologisch  Instituut.  –  We  hebben  ook
geprobeerd te vliegen zonder TRICO te spuiten op een veld met
twee  kalveren,  en  er  werden  de  volgende  dag  nog  vier
reekalveren afgelegd: dus het vliegen met de spuitdrone zonder
TRICO werkte blijkbaar niet afschrikwekkend, voegt hij eraan
toe.  De  resultaten  van  het  onderzoek  tonen  aan  dat  het
aanleggen  van  het  afweermiddel  TRICO  een  praktische  en
effectieve methode is om het doden van rauwe lammeren bij het
maaien te voorkomen.
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 –  Het  is  mogelijk  om  de  maaisterfte  van  reekalveren
aanzienlijk  te  verminderen  door  gebruik  te  maken  van  het
afweermiddel TRICO dat wordt ingezet met een sproeidrone, zegt
Jens Rahbek, Scandinavische Drone Solutions. – Het onderzoek
heeft echter ook uitdagingen geïdentificeerd; de huidige EU-
wetgeving voor het spuiten door drones beperkt het gebruik.
Maar we werken er actief aan om deze barrières te slechten,
voegt hij eraan toe. Het resultaat kan in de toekomst gebruikt
worden  door  boeren  of  loonbedrijven,  waarbij  TRICO
eenvoudigweg met een drone of een gewone veldspuit in een
border rond de velden wordt gespoten, waardoor de reekalveren
de volgende dag ruim voordien van het veld wordt gehaald. De
verificatie  die  de  projectgroep  heeft  uitgevoerd  met
thermische camera’s is bij het dagelijks gebruik van TRICO
niet  noodzakelijk,  maar  eenvoudigweg  uitgevoerd  om  de
resultaten  te  kunnen  verifiëren.

Het project wordt gefinancierd door Jægernes Naturfond.

 

Lees het volledige rapport in het Deens:

Werkzaamheidsstudie van afstotend middel tegen oogstdoden –
door preventieve inzet met een drone

Belangrijke  stap  voor
dierenwelzijn  bij
Hoogheemraadschap De Stichtse
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Rijnlanden
 

Links  op  de  foto:  Willem  van  der  Steeg  –
Hoogheemraad Dierenwelzijn
Rechts  op  de  foto:  Luuk  Massop  –  Adviseur
Watergangen en Ecologie

Hoogheemraadschap De Stichtse Rijnlanden (HDSR) heeft onlangs
een belangrijke stap gezet in het beschermen van grote dieren
tegen verdrinking; de eerste grote Fauna Uittrede Plaats (FUP)
is gerealiseerd nabij Oudewater aan de Hollandsche IJssel.
Hoewel we al kleine FUP’s integreren in de oevers, betekent
deze grote FUP een verbetering voor het welzijn van grotere
dieren.

Investeren in dierenwelzijn
Willem van der Steeg, Hoogheemraad Dierenwelzijn: “De gekozen
locatie voor deze FUP in Oudewater is strategisch gelegen in
een zogenaamde ‘groene zone.’ Dat betekent dat bijvoorbeeld
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reeën hier proberen het water over te steken. Watergangen met
een hoge kade vormen vaak een obstakel voor deze dieren. Een
hoge kade maakt het voor veel dieren onmogelijk om weer veilig
aan  land  te  komen,  met  helaas  verdrinking  tot  gevolg.  De
kleine en grote FUP zijn speciaal ontworpen om dit probleem
aan te pakken. Zo helpen we kleinere dieren zoals eenden,
amfibieën,  konijnen  en  watervogelkuikens  maar  ook  grotere
dieren  zoals  reeën,  dassen,  wilde  zwijnen,  vossen  en
marterachtigen. Binnen mijn rol ben ik erg enthousiast dat het
waterschap  ook  investeert  in  dierenwelzijn.  Zo  gaat  het
verbeteren van de kade en dierenwelzijn hand in hand.”

Natuurvriendelijke oevers
Luuk Massop, Adviseur Watergangen en Ecologie: “Om verdrinking
van  dieren  te  voorkomen,  kunnen  we  het  beste
natuurvriendelijke  oevers  aanleggen.  Bij  oevers  wordt  er
gestreefd naar een zo flauw mogelijke overgangszone tussen
water en land. Een natuurvriendelijke oever is vanuit het
waterschap het meest wenselijk, omdat dieren dan makkelijker
de kant op kunnen klimmen. Een natuurvriendelijke oever is
alleen niet altijd mogelijk. Delen van de Hollandsche IJssel
vragen om een stabielere oeverconstructie, vanwege recreatie,
de aanwezige stroming en boten die zorgen voor een sterke
golfslag. Een stabiele kade is hier noodzakelijk om instorting
of  afzwakking  van  de  oever  tegen  te  gaan.  Bij  deze
oeverconstructies worden steeds vaker FUP’s gerealiseerd om
verdrinking van dieren tegen te gaan.”

Vaarbreedte Hollandsche IJssel
De  FUP  wordt  beheerd  en  onderhouden  door  HDSR  en  is  zo
ontworpen dat het niet ten koste gaat van de vaarbreedte van
de Hollandsche IJssel. Om dit te realiseren is een stuk grond
beschikbaar gesteld door een bewoner. De duurzame aanpak laat
zien dat goed waterbeheer samen gaat met dierenwelzijn.

Bron: Hoogheemraadschap ‘ De Stichtse Rijnlanden”
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Gelderland wil grenzen kunnen
stellen  aan  wolvenpopulatie
in de provincie

Het  college  van  Gedeputeerde
Staten van de provincie Gelderland wil grenzen stellen aan de
wolf in de provincie. In nieuw wolvenbeleid staat hoe het
college wil toewerken naar een meer beheersbare situatie. De
subsidie voor preventie wordt verbreed en het college wil
probleemwolven  sneller  aanpakken.  Het  provinciebestuur  wil
eerder tot afschot kunnen overgaan bij onveilige situaties
zoals aanvallen op goed beschermd vee. Als in een gebied 2
keer een wolf een wolfwerend raster passeert, moet de wolf
daar afgeschoten kunnen worden.
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De  preventie
tegen
wolvenaanvalle
n  op
weidedieren
moet  beter,
vindt  het
college.  Door
de
subsidieregeli
ng  te
verbeteren,
moet  het
draagvlak  voor  preventieve  maatregelen  groter  worden.
Gedeputeerde Staten willen daarom op advies van de Gelderse
Wolvencommissie de subsidieregeling hiervoor verruimen naar de
hele provincie en alle kwetsbare hoefdieren, zoals pony’s en
kalveren.  Op  dit  moment  kunnen  alleen  schapen-  en
geitenhouders  op  de  Veluwe  subsidie  krijgen.

De komende jaren wil het college 1 miljoen euro per jaar
uittrekken om aanvallen door wolven op vee te voorkomen. Het
moet daarbij ook makkelijker worden om subsidie aan te vragen
en schades af te handelen. Gedeputeerde Staten vinden het
bijvoorbeeld niet meer nodig om DNA-onderzoek af te wachten.
Dan kan de schade sneller worden uitgekeerd.

Op  de  Veluwe  leven  nu  circa  80  wolven.  Gezien  de  vele
aanvallen op dieren en een groeiend gevoel van onveiligheid
bij mensen vinden Gedeputeerde Staten dat daarmee een maximale
wolvenpopulatie is ontstaan in Gelderland. Om populatiebeheer
mogelijk  te  maken,  moet  er  een  internationaal  wolvenplan
komen. Het provinciebestuur doet een dringend beroep op de
minister van LNV om hier het initiatief voor te nemen. Bij de
Europese Unie wordt gelobbyd om de beschermde status van de
wolf te verlagen.

Gedeputeerde  Staten  leggen  het  nieuwe  beleid  voor  aan
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Provinciale Staten met daarbij het verzoek om snel extra geld
beschikbaar  te  stellen  om  de  subsidie  voor  preventie  te
verbeteren.   

 

bron: Provincie Gelderland, 21/11/2023

Regiegroep  Ganzen  geeft
advies  over  ganzenbeleid  in
Friesland

21-11-2023, 16:36
Onlangs heeft de Regiegroep¹ Ganzen haar advies aangeboden aan
de provincie. Het advies is bedoeld voor het nieuw provinciale
ganzenbeleid. De Regiegroep heeft de gedeputeerde gevraagd het
advies mee te nemen bij de uitwerking van nieuw ganzenbeleid.
In het voorjaar van 2024 besluit de provincie over het nieuwe
ganzenbeleid. Dan wordt duidelijk hoe de provincie de komende
jaren de ganzenschade gaat aanpakken.

Provinciale Staten stelden in 2022 de uitgangspunten vast voor
het nieuwe provinciale ganzenbeleid in de Startnotitie. Daarop
is  een  Regiegroep  ingesteld  met  vertegenwoordigers  van  de
landbouw  en  vertegenwoordigers  van  natuurorganisaties.
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Gedeputeerde De Vries heeft zijn waardering uitgesproken voor
de  goede  samenwerking  binnen  de  Regiegroep:  “Ik  vind  het
belangrijk dat nieuw beleid breed wordt gedragen. GS heeft er
waardering voor dat de Regiegroep er in is geslaagd om een
gemeenschappelijk  gedragen  advies  aan  de  provincie  op  te
stellen.  GS  zal  dit  advies  betrekken  bij  het  doen  van
voorstellen  voor  nieuw  beleid  aan  PS.”

In 2022 gaven Provinciale Staten aan dat het van belang is dat
zoveel  mogelijk  belanghebbenden  betrokken  worden  bij  het
nieuwe ganzenbeleid. Naast de Regiegroep is er daarom ook een
klankbordgroep²  waarin  andere  betrokken  partijen  zitting
hebben. Gedeputeerde Staten betrekt naast het advies van de
Regiegroep  ook  de  reacties  van  de  klankbordgroep,  een
juridisch advies, een ecologisch advies, het advies van de
Faunabeheereenheid Fryslân en het advies van BIJ12.

Het volledige advies van de Regiegroep Ganzen is te lezen via
deze link(externe link).

[1]  In  de  Regiegroep  zitten:  Collectief  Ganzenbeheer
Friesland, Feriening Biologyske Boeren Fryslân, It Fryske Gea,
LTO  Noord,  Natuurmonumenten,  Nederlandse  Melkveehouders
Vakbond en Staatsbosbeheer.

[2] In de klankbordgroep zitten: KJV, NOJG, Farmers Defence
Force,  Nederlandse  Akkerbouw  Vakbond,  Agrarische  Jongeren
Friesland,  BFVW,  Kollektivenberie  Fryslân,  Fauna4Life,
Dierenbescherming,  BIJ12  Faunazaken  en  Faunabeheereenheid
Fryslân.

https://fryslan.notubiz.nl/document/13511134/1
https://fryslan.notubiz.nl/document/13511134/1


YuoTube  filmpjes  mini-
workshop “Hoe praat ik over
de jacht”

Tijdens de Brede Bijeenkomst NOJG-regio Noord-
Holland in Zwanenburg, Noord Holland was er een
imago workshop georganiseerd voor jagers en WBE’s
over wat jagers kunnen doen om een positief beeld
van de jacht uit te dragen. 
 

https://www.nojg.nl/yuotube-filmpjes-mini-workshop-hoe-praat-ik-over-de-jacht/
https://www.nojg.nl/yuotube-filmpjes-mini-workshop-hoe-praat-ik-over-de-jacht/
https://www.nojg.nl/yuotube-filmpjes-mini-workshop-hoe-praat-ik-over-de-jacht/


https://www.nojg.nl/wp-content/uploads/2023/11/YouTube-filmpje-brede-bijeenkomst-Communicatie-jagen-NOJG-regio-Noord-Holland.png


Bijvoorbeeld  een  constructief  gesprek,  omgang  met  sociale
media, en vele andere onderwerpen komen hier aan bod.
 
Deze 9 korte imagofilms belichten elk een ander aspect van de
imago workshop en zijn een handige tool voor jagers die hier
graag meer over willen weten. 
 
Bekijk alle filmpjes en volg deze mini-workshop! 
https://www.nojg.nl/nojg-algemeen/youtube-kanaal-nojg-communic
atie

Oproep FACE aan de EU om de
beschermingsstatus  wolf  aan
te passen

Europese jagers willen dat Ursula von der
Leyen meer doet om boeren tegen wolven te
beschermen en de voortdurende herziening
van  de  beschermingsstatus  van  de  grote
carnivoor te versnellen.

In een brief aan de voorzitter van de Europese Commissie heeft
de Europese Federatie voor Jacht en Natuurbescherming Von der
Leyen gevraagd om ‘snel actie te ondernemen om praktische

https://www.nojg.nl/nojg-algemeen/youtube-kanaal-nojg-communicatie
https://www.nojg.nl/nojg-algemeen/youtube-kanaal-nojg-communicatie
https://www.nojg.nl/oproep-face-aan-de-eu-om-de-beschermingsstatus-wolf-aan-te-passen/
https://www.nojg.nl/oproep-face-aan-de-eu-om-de-beschermingsstatus-wolf-aan-te-passen/
https://www.nojg.nl/oproep-face-aan-de-eu-om-de-beschermingsstatus-wolf-aan-te-passen/
https://www.nojg.nl/wp-content/uploads/2021/06/Logo-Face.png
https://www.nojg.nl/wp-content/uploads/Faunafoto/Wolf-hoofd-.jpg


beheerskaders voor coëxistentie vast te stellen’.

Face vroeg de Commissie om de beschermingsstatus van wolven te
herzien  door  de  bijlagen  van  de  EU-habitatrichtlijn  te
wijzigen – iets waar milieugroeperingen zich tegen verzetten.
De grote carnivoor staat momenteel onder strikte bescherming,
wat betekent dat het schieten op wolven in de meeste gevallen
verboden is, maar onder specifieke omstandigheden kan worden
toegestaan, met name wanneer het dier een gevaar vormt voor
mensen en vee.

De  jagers  riepen  ook  op  om  “de  flexibiliteit  te
verduidelijken” die de EU-landen krijgen om wolven te beheren
en  “een  nieuwe  aanpak  te  implementeren  om  de  staat  van
instandhouding van de wolf te beoordelen.”

Von der Leyen riep in september op tot een herevaluatie van de
beschermingsstatus  van  wolven  en  lanceerde  een  openbare
raadpleging over dit onderwerp, die meer dan 17.000 reacties
ontving. Het kwam nadat haar  geliefde pony  vorig jaar in
Duitsland door een wolf werd gedood.

De raadpleging had tot doel informatie en bewijsmateriaal te
verzamelen over de toestand van de wolvenpopulaties op het
hele continent, evenals advies en beste praktijken over het
beheer van conflicten tussen het vee van boeren en de grote
carnivoor.

“We dringen er nu bij u op aan om snel naar de volgende stap
te gaan en praktische oplossingen te implementeren om ervoor
te  zorgen  dat  er  passende  beheerskaders  aanwezig  zijn  om
coëxistentie te garanderen”, zeiden de Europese jagers.

Verwacht wordt dat de Commissie vóór het einde van het jaar
een vervolg op de raadpleging zal geven met aanbevelingen over
hoe conflicten beter kunnen worden beheerd.



Oproep gemeente Meerssen aan
Provincie Limburg mbt aanpak
overlast wilde zwijnen

Sinds  begin  dit  jaar  is  er  in  de  gemeente  Meerssen  in
toenemende mate overlast door wilde zwijnen. Op 8 oktober
heeft burgemeester Mirjam Clermonts-Aretz hierover een gesprek
gehad  met  gedeputeerde  Léon  Faassen.  Deze  week  uitte  het
college van burgemeester en wethouders nogmaals nadrukkelijk
zijn zorgen richting de Provincie Limburg over de toename van
het  aantal  wilde  zwijnen.  Dit  vanwege  de  veiligheid  van
inwoners en bezoekers. Daarnaast spreekt het college in het
schrijven  haar  zorgen  uit  over  de  uitvoering  van  het
Faunabeheerplan dat door Gedeputeerde Staten is vastgesteld en
de belemmeringen die de Wildbeheereenheid ondervindt. Je leest
hierover meer in de brief (zie onderaan deze tekst).

Met de inwerkingtreding van de Wet natuurbescherming op 1

https://www.nojg.nl/oproep-gemeente-meerssen-aan-provincie-limburg-mbt-aanpak-overlast-wilde-zwijnen/
https://www.nojg.nl/oproep-gemeente-meerssen-aan-provincie-limburg-mbt-aanpak-overlast-wilde-zwijnen/
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januari 2017 zijn de taken en bevoegdheden voor de bescherming
van natuurgebieden en planten- en diersoorten overdragen aan
de provincie. Het college van B&W gaat er dan ook vanuit dat
de provincie de regie voert in deze. Het college van B&W wil
in het belang van de veiligheid van de inwoners geïnformeerd
worden over en betrokken worden bij verdere vervolgstappen.

Lees hier de brief aan de provincie Limburg

 Bezig met laden...

https://www.meerssen.nl/bestand/nieuws_en_bekendmakingen/actueel/oproep_aan_provincie_limburg_mbt_aanpak_overlast_wilde_zwijnen//brief_aan_provincie_limburg_mbt_wilde_zwijnen_15-11-2023_751678


Download

Nieuw  boek  “Jagersfatsoen”
gaat over het hoofd en het
hart van de jager.
Beste lezers,

‘Jagersfatsoen’ gaat over het hoofd en het hart van de jager.
Waarom jaag je eigenlijk?

Hoe jaag je zoals ‘een goed jager betaamt’?

Wat is weidelijkheid en hoe belangrijk is dat in de discussie
over de jacht?

 Duurt het te lang?

 Laad het document opnieuw
|  Openen in nieuwe tab
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Volop praktijkvoorbeelden waar de jager en natuurliefhebber
mee te maken krijgt.

Met een rechte rug staan voor jouw passie voor de natuur en
verantwoordelijkheid nemen.

Herkenbaar  en  toegankelijk  geschreven  door  een  jager  voor
jagers.

Ook voor niet-jagers die interesse hebben in de jacht. ‘Oh dat
wist ik allemaal niet’, is vaak hun reactie na het lezen van
dit boek.

 

Prijs       : Euro 19,95 excl. verzendkosten

Bestellen online via www.jagersfatsoen.nl

Waidmannsheil  is  een  robust
boek  van  530  pagina’s  en
foto’s  van  het  slachtproces
van houtduif tot edelhert
Hoe slacht je een zwaan? Hoe lang mag je wild bewaren? Hoe ga
je  om  met  een  ree:  van  ontweiden  tot  vacuumeren  van  de
bovenbil?

Er is een boek dat al deze vragen voor de Nederlandse jager
beantwoordt.

Waidmannsheil is een robust boek van 530 pagina’s met zeer
uitgebreide  foto’s  van  het  slachtproces  van  houtduif  tot

http://www.jagersfatsoen.nl
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edelhert, en alle andere dieren die jagers in Nederland kunnen
tegenkomen, informatie over bewaartermijnen en materiaal. Met
behulp  van  de  plaatjes  kunt  u  elk  dier  stap  voor  stap
verwerken, leest u hoe u met uw materiaal om moet gaan en hoe
u het vlees daarna bewaart om er later mee te kunnen koken.
Een stevig naslagwerk voor iedere (jong)jager.

Het boek is geschreven door Guido Camps, docent bij Stichting
Jachtopleidingen  Nederland  (SJN),  Herman  ter  Weele
zelfslachtende  slager  van  de  Veluwe  en  Thomas  van  Meel,
poelier uit Amsterdam. Waidmannsheil wordt geleverd in een
houten kist en een RVS wildhanger geschikt voor het kleinste
kleinwild als het zwaarste grofwild. De wildhanger helpt om
hygiënisch te slachten, en kan ook gebruikt worden om het wild
te laten rijpen. Wilt u weten hoe lang u wild mag laten rijpen
voordat u het slacht, ook dat staat allemaal in het boek.

Waidsmannsheil is te koop in de betere jachtwinkel of via:
https://waidmannsheil.guidocamps.com/

https://www.nojg.nl/wp-content/uploads/Advertenties/Waidmannsheil.jpg
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Akkoord  tussen  Europees
Parlement  en  Europese  raad
over  een  afgezwakte
Natuurherstelwet

Onderhande
laars  van  het  Europees  Parlement  en  de  Europese  raad  van
ministers  hebben  een  akkoord  bereikt  over  de  Europese
Natuurherstelwet. Eind november stemt de Milieucommissie van
het Europees Parlement nog over deze overeenkomst, waarna een
finale stemming in het Europees Parlement volgt in januari of
februari. Ook de Europese raad moet nog definitief goedkeuring
geven.
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Het doel van de wet is om aangetaste natuur in de Europese
Unie  te  herstellen.  Ook  staan  er  voorstellen  in  om  de
biodiversiteit op landbouwgrond te verbeteren. De wet is hard
nodig, stelt de Europese Commissie, die becijferde dat 81
procent van de natuurgebieden in slechte staat is.

De wet ziet er al niet meer zo uit zoals Frans Timmermans,
destijds  Eurocommissaris  en  nu  lijsttrekker  van
PvdA/GroenLinks,  had  voorgesteld.  Het  akkoord  dat  nu  is
gesloten, is flink afgezwakt. Zo hebben de onderhandelaars
bijvoorbeeld afgesproken dat EU-landen niet verplicht worden
om verslechtering van de natuur te voorkomen. Ze hoeven zich
daar alleen maar voor in te spannen.

Een vijfde van natuur herstellen
De nieuwe wet, waarover overeenstemming is bereikt met de
lidstaten, stelt als doel voor de Europese Unie om tegen 2030
ten minste 20% van de land- en zeegebieden van de Europese
Unie te herstellen, en tegen 2050 alle ecosystemen die herstel
behoeven.  Om  deze  doelstellingen  te  bereiken  moeten  de
lidstaten tegen 2030 ten minste 30% van de habitattypen die
onder de nieuwe wet vallen weer in een goede staat brengen.
Dat aandeel loopt op tot 60% in 2040 en 90% in 2050.

De lidstaten zullen via een open, transparant en inclusief
proces  nationale  herstelplannen  moeten  aannemen,  waarin
gedetailleerd  wordt  beschreven  hoe  zij  deze  doelstellingen
willen bereiken. Tot 2030 moeten lidstaten prioriteit geven
aan habitattypen in Natura 2000-gebieden. Zodra een gebied een
goede toestand heeft bereikt, moeten lidstaten er naar streven
dat het niet weer significant verslechtert.

Om  de  natuur  te  herstellen  op  het  land  dat  door  de
landbouwsector wordt gebruikt, zullen de lidstaten maatregelen
moeten treffen die tot doel hebben om tegen eind 2030 en
daarna om de 6 jaar een positieve trend te bereiken in 2 van 3
indicatoren. Er wordt gekeken naar de graslandvlinderindex,



het aandeel landbouwgrond met landschapskenmerken met een hoge
diversiteit, en naar de voorraad organische koolstof in de
minerale bodem van akkerland.

Het herstellen van drooggelegde veengebieden is een van de
meest  kosteneffectieve  maatregelen  om  de  uitstoot  in  de
landbouwsector  terug  te  dringen  en  de  biodiversiteit  te
verbeteren.  De  lidstaten  moeten  daarom  tegen  2030  op  ten
minste 30% van deze gebieden herstelmaatregelen treffen voor
organische bodems in agrarisch gebruik. Dat aandeel moet 40%
zijn  tegen 2040 en 50% in 2050.

De landen van de Europese Unie moeten ook uiterlijk in 2030 de
daling van de populatie bestuivers tot staan hebben gebracht
en daarna een stijgende trend realiseren die minstens elke 6
jaar  wordt  gemeten.  Tegen  2030  zullen  de  lidstaten  ook
maatregelen moeten treffen om een positieve trend te bereiken
in verschillende indicatoren in bosecosystemen. Er moeten 3e
miljard bomen worden geplant en minstens 25.000 kilometer aan
rivieren worden hersteld tot vrij stromende rivieren.

De lidstaten moeten er ook voor zorgen dat er in 2030 geen
nettoverlies  is  in  de  totale  nationale  oppervlakte  aan
stedelijke groene ruimte en in de stedelijke boombedekking in
stedelijke  ecosysteemgebieden  in  vergelijking  met  2021.  Na
2030 moeten ze dit vergroten, waarbij de vooruitgang elke 6
jaar wordt gemeten.

Binnen een jaar na de inwerkingtreding van de verordening zal
de Europese Commissie kijken naar een eventuele kloof tussen
de  financiële  behoeften  voor  herstel  en  de  beschikbare
Europese financiering en zo nodig oplossingen zoeken om er wat
aan te doen. 

De  doelstellingen  voor  landbouwecosystemen  kunnen  onder
uitzonderlijke  omstandigheden  worden  opgeschort  als  deze
ernstige gevolgen hebben voor de beschikbaarheid van land dat
nodig  is  om  voldoende  landbouwproductie  voor  de



voedselconsumptie  in  Europa  veilig  te  stellen.

De  onderhandelaars  die  donderdagavond  overeenstemming
bereikten, moeten formeel weer terug naar de lidstaten en het
EU-parlement. Normaal gezien een formaliteit, maar met deze
wet durft niemand dat met 100 procent zekerheid te zeggen. Het
is nog de vraag of de christendemocraten het compromis nu wel
steunen. De partij zegt de uitkomst van de onderhandelingen
‘ernstig tegen het licht houden’.

 

bron: Europees Parlement, 09/11/2023

Faunabeheereenheid  Zuid-
Holland  mag  van  RvS
ontheffing verlenen voor het
bestrijden  van  schade
konijnen  met  kuntslicht  en
geluidsdemper

https://www.europarl.europa.eu/news/nl/press-room/20231031IPR08714/eu-nature-restoration-law-meps-strike-deal-to-restore-20-of-eu-s-land-and-sea
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jagen op konijnen met kunstlicht en met geweren
met geluiddemper. Dit vindt de Raad van State.
Voor de jacht op konijnen hebben grondeigenaren een landelijke
vrijstelling.  Maar  daar  zitten  beperkingen  aan.  De
Faunabeheereenheid vroeg de provincie ontheffing om te mogen
jagen in het donker met geweren, kunstlicht, geluiddemper, in
de buurt van eendenkooien en in de omgeving van de bebouwde
kom.  De  ontheffing  werd  verleend  door  de  provincie  Zuid-
Holland maar de rechtbank in Den Haag stak er een stokje voor.
Dat gebeurde na protesten van stichtingen Animal Rights en
Fauna4Life.

Voldaan aan voorwaarden
In hoger beroep heeft de Raad van State woensdag de uitspraak
van de rechtbank vernietigd. De hoogste bestuursrechter vindt
dat voldaan is aan de voorwaarden waaronder de ontheffing
verleend mag worden. Die voorwaarden zijn dat er geen andere

https://www.nojg.nl/wp-content/uploads/Faunafoto/konijnen-duinen-Terschelling.jpg


manier is om de konijnen te bestrijden, dat het jagen nodig is
om schade te voorkomen en dat de jacht niet zover mag gaan dat
de hele soort van de kaart wordt geveegd. De ontheffing die
door de rechtbank Den Haag werd tegengehouden gold voor de
periode februari 2019 tot juli 2023. Die periode is voorbij.
De uitspraak is toch van belang omdat de Faunabeheereenheid
Zuid-Holland een nieuwe ontheffing heeft aangevraagd.

Zie de volledige uitspraak hier :De Faunabeheereenheid Zuid-
Holland  mag  toch  na  zonsondergang  jagen  op  konijnen  met
kunstlicht en met geweren met geluiddemper. Dit vindt de Raad
van State.

Minister  Van  der  Wal  maakt
kennis  met  het  werk  van
jagers  in  natuurgebied  bij
Nijkerk
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NIJKERK – Minister Christianne van der Wal (VVD, Natuur
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e week met eigen ogen kunnen zien wat jagers bijdragen
aan  biodiversiteit  en  optimalisering  van  de
leefgebieden  van  kwetsbare  diersoorten.
Tijdens  een  werkbezoek  aan  de  Arkemheenpolder  bij  Nijkerk
kreeg ze uitleg over onder andere ganzenbeheer en het belang
van het gebruik van de wildtellingen van jagers.

Het  werkbezoek  was  georganiseerd  door  de  Nederlandse
Organisatie  voor  Jacht  en  Grondbeheer  (NOJG),  de
Jagersvereniging en de Federatie Particulier Grondbezit (FPG).
Jagers zijn met hun kennis en kunde van het buitengebied een
onmisbare schakel in het agrarisch natuurbeheer.

De minister maakte tijdens haar tocht door de velden kennis
met een aantal zaken die voor haar compleet nieuw waren. Zo
kwam ze tot de ontdekking dat jagers met hun kennis en kunde
van  het  buitengebied  een  onmisbare  schakel  vormen  in  het
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agrarisch natuurbeheer. 

Weidevogels
Terwijl  ze  met  een  verrekijker  verschillende  weidevogels,
eenden en ganzen spotte, werd de minister door o.a. landelijk
NOJG-voorzitter René Leegte bijgepraat over de bescherming van
kwetsbare  soorten  tegen  een  veelheid  aan  roofdieren.  ,,De
Arkemheenpolder is een prachtig gebied zoals het is. Goed om
eens in de praktijk te zien hoe jagers zich inzetten voor
faunabeheer en het in stand houden van dit natuurgebied”,
constateerde ze na afloop.

Eén van de verantwoordelijkheden die jagers op zich nemen is
het plaatsen van broedkorven. Deze veilige nestplaatsen voor
onder meer de wilde eend, zorgen ervoor dat zij hun eieren
veilig kunnen uitbroeden. Kraaien, reigers, vossen en andere
roofdieren kunnen er niet bij.

Minister  Van  der  Wal  ging  enthousiast  met  Willem
Schimmelpenninck, directeur van de Jagersvereniging, te water
om een broedkorf te plaatsen. ,,Dit is ook wat jagers doen. En
dat is ook de reden van mijn bezoek: met eigen ogen zien wat
jagers kunnen betekenen voor de balans in het veld.”

Bevolkingsgroei
Minister Van der Wal werd verder bijgepraat over de tellingen
van  jagers.  Daarover  is  op  dit  moment  onder  jagers  en
natuurbeschermers veel te doen. Zo heeft de bevolkingsgroei
van de afgelopen tientallen jaren (alleen al in de gemeente
Nijkerk  is  het  aantal  inwoners  sinds  1994  met  30  procent
toegenomen) een enorme impact gehad op de natuur, maar is in
de faunabeheerplannen onvoldoende rekening gehouden met dat
gegeven.

Doordat er meer gebouwd is, is er bijvoorbeeld minder plaats
voor  dieren,  zoals  de  haas.  Maar  het  betekent  niet  per
definitie  dat  het  ook  slecht  gaat  met  de  hazen  in  de
agrarische gebieden rond Nijkerk, zo werd tijdens het bezoek



van de minister onderstreept.

Dat laatste past precies in de gesprekken die de NOJG en de
Jagersvereniging op dit moment voeren met de minister, aldus
René Leegte. ,,De wereld verandert voortdurend en toch houden
we vast aan allerlei criteria die niet meer passen bij de
doelen die we met z’n allen hebben. Het is goed als dat
gegeven onderdeel van de discussie wordt.”

 

RIVM  ontkracht  alarmerende
berichten  over  TBE  op
Terschelling
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LEEUWARDEN – Op Terschelling heerst enige ongerustheid nadat
de  afgelopen  tijd  in  een  betrekkelijk  korte  periode  bij
meerdere mensen tekenencefalitis (TBE) zou zijn vastgesteld na
het  oplopen  van  een  tekenbeet.  Het  verhaal  gaat  dat
slachtoffers op het Waddeneiland kampten met zulke ernstige
gezondheidsklachten, dat ze in het ziekenhuis moesten worden
opgenomen, maar die lezing wordt van officiële zijde niet
bevestigd.

Woordvoerder  Harald  Wychgel  van  de  Rijksdienst  voor
Volksgezondheid  en  Milieu  (RIVM)  reageert  verbaast.  Zijn
organisatie houdt alle meldingen nauwlettend in de gaten. “Het
enige wat ik bevestigd krijg, is dat bij twee mensen op het
eiland  TBE  is  vastgesteld.  Maar  van  ernstige
ziekteverschijnselen,  of  opname  in  een  ziekenhuis  is  voor
zover  valt  na  te  gaan  geen  sprake”,  laat  hij  na  een
kortstondig  veldonderzoek  weten.

Tientallen keren
Tekenencefalitis  of  TBE  (tick-borne  encephalitis)  komt,  in
tegenstelling  tot  bijvoorbeeld  het  voormalige  Oostblok,  in
Nederland nauwelijks voor. In 2016 werd in ons land voor het
eerst een patiënt ziek door een teek die het tekenencefalitis-
virus  bij  zich  droeg  na  het  op  zijn  beurt  weer  hebben
opgelopen  bij  een  ree.

Sinds die tijd is het virus in Nederland enkele tientallen
keren  vastgesteld.  Toch  worden  maar  weinig  mensen  ziek.
Volgens het RIVM gaat het tot nog toe om zestien mensen. Dat
relatief lage aantal heeft te maken met het feit dat slechts 1
op de 1500 teken met het virus is besmet, zo blijkt uit
cijfers van de rijksdienst.

Op je hoede
Maar aangezien de gevolgen inderdaad ernstig kunnen zijn –
besmetting met het virus kan leiden tot verminderd bewustzijn,
verlammingsverschijnselen,  geheugenverlies  en  in



uitzonderlijke  gevallen  tot  hersen(vlies)ontsteking  of
ontsteking van het ruggenmerg – is het altijd goed om op je
hoede te zijn nadat je in de natuur geweest bent, aldus RIVM-
woordvoerder Harald Wychgel. ,,We geven sowieso altijd het
advies om je lichaam te (laten) controleren op teken en die zo
snel mogelijk de verwijderen, ook met het oog op voorkoming
van de veel bekendere ziekte van Lyme.

De RIVM-woordvoerder wijst verder op een recent advies van de
Gezondheidsraad  aan  de  minister  van  Sociale  Zaken  en
Werkgelegenheid
(https://www.gezondheidsraad.nl/onderwerpen/vaccinaties/alle-a
dviezen-over-vaccinaties/vaccinatie-van-werknemers-
tekenencefalitis).  Daarin  staat  dat  mensen  die  regelmatig
(meer dan vijf keer per jaar) door teken worden gebeten er
goed aan doen zich te laten vaccineren. Dit om besmetting met
het TBE-virus – waar op dit moment nog geen behandeling voor
is – te voorkomen.

Niet goedkoop
Mensen die zich uit hoofde van hun beroep vaak ophouden in
bossen,  duinen  heide  en  parken  zouden  het  vaccin  vergoed
moeten krijgen door hun werkgever, aldus de Gezondheidsraad,
de onafhankelijke wetenschappelijke instantie die de regering
en het parlement adviseert als het gaat om vraagstukken op het
gebied van de volksgezondheid.

Een vaccin is met een kostprijs van een kleine zestig euro per
keer niet goedkoop. Volgens officiële richtlijnen zijn er twee
vaccinaties nodig om beschermd te zijn voor één seizoen. Na de
derde vaccinatie ben je voor drie jaar beschermd. Neem je na
drie jaar nog een boostervaccinatie, dan ben je vijf jaar
beschermd tegen het TBE-virus.



Gesprekken  tussen  landelijk
NOJG-voorzitter  en  nieuwe
topvrouw LNV

Geertje-van-
Hooijdonk-
Directeur-en-
Plaatsvervangend-
directeur-generaal-
Natuur-bij-LNV

DEN HAAG – De Nederlandse Organisatie voor Jacht en
Grondbeheer heeft onlangs uitgebreid kennisgemaakt met
Geertje  van  Hooijdonk,  de  nieuwe  directeur  bij  het
ministerie  van  Landbouw,  Natuur  en  Voedselkwaliteit
(LNV). Zij is per 15 augustus aangetreden.
Het kennismakingsprogramma, waarvoor ook de Jagersvereniging
werd  uitgenodigd,  vond  plaats  op  initiatief  van  landelijk
NOJG-voorzitter  René  Leegte.  Hij  en  Geertje  van  Hooijdonk
kennen elkaar al lang. “Geertje heeft gewerkt bij Natuur en
Milieu  en  bij  verschillende  energiebedrijven,  waar  ze
betrokken  was  bij  de  strategie”.

Proces samenwerking
Tijdens de kennismaking ging het niet over de inhoud, maar
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meer over het proces van samenwerking en hoe daaraan het beste
vorm  kan  worden  gegeven,  aldus  Leegte.  “Voor  het
kennismakingsgesprek  hebben  wij  ook  de  Jagersvereniging
uitgenodigd, omdat het verstandig is   met beide verenigingen
op te trekken.”

Bodemprocedure
Beide  organisaties  trekken  ook  gezamenlijk  op  in  de
bodemprocedure  tegen  de  Staat  der  Nederlanden,  waarin  de
Haagse rechtbank op 11 oktober uitspraak heeft gedaan. De
zaak,  die  draaide  om  het  besluit  van  de  minister  om  de
bejaagbaarheid  van  de  haas  en  het  konijn,  is  voorlopig
gewonnen door het ministerie. ,”Tijdens de ALV op 16 november
zal  onder  meer  worden  gepeild  hoe  onze  leden  staan  ten
opzichte  van  een  eventueel  hoger  beroep”,  aldus  NOJG-
voorzitter  René  Leegte.

Algemene ledenvergadering
Met de uitspraak van de rechter – die niet op de inhoud van
tellingen  is  ingegaan  –  ligt  er  voldoende  ruimte  in  de
gesprekken rond de stelselwijziging jacht. ,”Een groot dossier
dat veel aandacht zal vragen. Als NOJG spelen wij daarbij een
belangrijke rol, omdat wij de mensen goed kennen en een goed
verhaal te vertellen hebben.”

René Leegte roept da ook de leden van de NOJG op om de ALV van
16 november aanstaande te bezoeken om mee te praten over deze
uitspraak en te discussiëren over de toekomst. “De inbreng van
onze leden in deze discussie is van groot belang.”

 


